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Lejre Kommune
Høring af Biblioteks- og Arkivplan

Fra foreningens side vil vi påpege, at et velfungerende biblioteks- og arkivvæsen 
er en nødvendighed for det historiske arbejde.
De senere års teknologiske udvikling med en stedse stigende digitalisering har 
medført en lettere og hurtigere adgang til kilderne til stor gavn for vort arbejde.
Dette har også medført færre besøg på bibliotek og arkiv.

Ved eftersøgning af ældre faglitteratur kan selv habile amatører dog stadig have 
brug for hjælp fra en professionel bibliotekar.

Fra vor side har vi ingen indvendinger til, at arkivalierne samles i Hvalsø, men 
vi vil pege på, at vi frygter, at værdifuld frivillig arbejdskraft risikerer at gå 
tabt. 
De frivillige medarbejdere på arkivområdet er oftest ældre og lokale. 
Der bør gøres en målrettet indsats for at fastholde dem.

Vi er enige i, at det er vigtigt, at arkivet er synligt og udadvendt, ellers bliver det 
simpelthen glemt og ikke brugt.
Omvendt er det dog også vigtigt at huske, at arkivet er vor fælles hukommelse. 
Derfor er det væsentligt, at arkivalier modtages, opbevares og ikke mindst 
registreres korrekt for at sikre deres tilgængelighed. 

Der er en pukkel af ældre afleveringer, der bør gennemgås.
Ligeledes bør arkivalierne i langt højere grad digitaliseres.

Vi vil anbefale en tidsbegrænset hjælp til registrering og digitalisering, uagtet vi 
ved, at dette ikke harmonerer med spareplanerne.
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